



*Press Release*

## **Positive Zero to Drive Energy Transition in the GCC with BlackRock Investment**

- Investment from BlackRock's Diversified Infrastructure group to propel Positive Zero's decentralized decarbonization infrastructure offering
- The investment aligns with the ambitious COP28 decarbonization goals: Tripling renewable power and doubling energy efficiency by 2030

**December 18, 2023 – Dubai, United Arab Emirates (UAE):** At the close of COP28, Positive Zero, a decentralized decarbonization infrastructure business headquartered in the UAE, announced an agreement for a fund managed by BlackRock's Diversified Infrastructure group to invest up to \$400 million in the company. This investment will support Positive Zero's mission to grow sustainable energy adoption across the Gulf Cooperation Council (GCC), in line with efforts to reduce carbon emissions and limit global temperature rise to 1.5 degrees Celsius, while simultaneously delivering energy cost savings to Positive Zero's clients.

Positive Zero, which emerged from the consolidation of SirajPower, Taka Solutions, and HYPR Energy, stands at the forefront of the GCC's energy transition. This infusion of capital will amplify Positive Zero's capability to deploy fully financed and cutting-edge sustainable energy solutions tailored for a broad spectrum of clients including commercial, industrial and public sector organizations. The company's comprehensive approach integrates decentralized power generation, resource efficiency and clean mobility, positioning it to meet the increasing demand for decarbonization and energy cost reduction.

Mohammed Abdulghaffar Hussain, Co-Founder and Chairman of Positive Zero, emphasized the investment's significance: "The conclusion of COP28 in Dubai marks the beginning of a transformative partnership with BlackRock. This investment not only endorses the region's potential and our innovative business model but also aligns with our mutual aspiration to cultivate a new era in the energy economy. We are set on a journey to achieve the ambitious COP28 targets of tripling renewables and doubling efficiency by 2030."

David Auriou, Co-Founder and CEO of Positive Zero, said: "In the wake of our pivotal partnership with BlackRock, we stand at the threshold of an extraordinary transformation. Mohammed and I embarked on this journey with a vision to redefine sustainable infrastructure in the region. Positive Zero represents the culmination of that vision, where practicality meets ambition. We're not just creating a sustainable business model; we're molding an ecosystem where sustainability is synonymous with profitability and accessibility. This investment accelerates our mission to provide comprehensive, hassle-free clean energy solutions, transforming the energy landscape for industries across the board."

Ed Winter, Head of APAC and Middle East for Diversified Infrastructure at BlackRock, said: "We are very excited about our investment into Positive Zero on behalf of our clients. Decarbonization and decentralization are two key structural trends that we believe presents significant investment opportunities, and Positive Zero is well-positioned to capitalize on tailwinds driven by ambitious economic growth and energy transition objectives set by the UAE and other countries in the GCC region. They have a strong team with a track record of delivering value-add projects for their customers, and their contracted business model fits well with our downside protected investment strategy. We look forward to supporting the rapid growth of Positive Zero with our capital and experience in investing in energy and power infrastructure."



Positive Zero's foundational companies have already made remarkable strides in key GCC markets. SirajPower boasts the region's largest portfolio of distributed solar energy, with over 140MWp in operation. Taka Solutions has achieved energy savings of more than 100,000MWh across more than eight sectors. HYPR Energy's clean energy on-demand mobile battery unit, the first of its kind in the region, has provided construction sites and other off-grid locations with cheaper and cleaner power. Positive Zero will consolidate these businesses under one brand, becoming an end-to-end provider of a broad range of sustainable technologies and data-driven solutions aimed at reducing carbon footprint, consumption, waste and costs across diverse industries. Positive Zero aims to be the leading energy transition partner to its clients and is dedicated to empowering a new energy economy in the GCC.

**-Ends-**

For media inquiries please contact:

Carine Bouery  
Head of Marketing  
Tel: +97143893000  
[cbouery@creekcapital.com](mailto:cbouery@creekcapital.com)

## بدعم من مجموعة البنية التحتية التابعة لشركة "بلاك روك" "بوزيتيف زيرو" تقود حراك تحوّل الطاقة و تخفيض الانبعاثات الكربونية في دول مجلس التعاون تماشياً مع أهداف مؤتمر الأطراف (كوب 28)

18 ديسمبر 2023 - دبي، الإمارات العربية المتحدة: أعلنت «بوزيتيف زيرو» (Positive Zero)، الشركة المتخصصة في منشآت الطاقة النظيفة اللامركزية ومقرها الإمارات العربية المتحدة، عن توقيعها اتفاقية استثمار مع شركة «بلاك روك» على هامش ختام مؤتمر الأطراف (كوب 28).

وتنص الاتفاقية على أن تقوم مجموعة البنية التحتية المتنوعة التابعة لشركة «بلاك روك» باستثمار يصل إلى 400 مليون دولار أمريكي في شركة «بوزيتيف زيرو»، ودعم جهودها الرامية إلى تسريع تبني الطاقة المستدامة في جميع أنحاء دول مجلس التعاون الخليجي. وهذا يتماشى مع الجهود المبذولة للحد من انبعاثات الكربون والحد من ارتفاع درجة الحرارة العالمية إلى 1.5 درجة مئوية، مع تخفيض تكاليف الطاقة لعملاء «بوزيتيف زيرو» في الوقت نفسه.

وتهدف «بوزيتيف زيرو»، والتي نتجت عن دمج الشركات التالية: «سراج باور» (SirajPower) و «طاقة سوليوشنز» (Taka Solutions) و«هايبر إنيرجي» (HYPR Energy)، للحفاظ على دورها الريادي ضمن مسيرة تحوّل الطاقة في دول مجلس التعاون الخليجي ونشر حلول الطاقة المستدامة الممولة بالكامل لمجموعة واسعة من القطاعات، بما في ذلك الشركات التجارية والصناعية ومؤسسات القطاعين العام والخاص. وتركز «بوزيتيف زيرو» على تبني استراتيجية شاملة تجمع بين توليد الطاقة اللامركزية وترشيد الموارد والنقل النظيف، بما يكفل تلبية الطلب المتزايد على تخفيض الكربون وخفض تكلفة الطاقة.

وأكد محمد عبد الغفار حسين، الشريك المؤسس ورئيس مجلس إدارة «بوزيتيف زيرو»، على أهمية استثمار «بلاك روك» قائلاً: "يتزامن ختام مؤتمر «كوب 28» في دبي مع بداية شراكة تحويلية مع بلاك روك من خلال هذا الاستثمار الذي يؤكد مدى جاذبية المنطقة ونموذج أعمالنا المبتكر، ويتماشى مع تطلعاتنا المشتركة لبدء حقبة جديدة في اقتصاد الطاقة اللامركزية. ونحن الآن نمضي قدماً لتحقيق الأهداف الطموحة المعنية بتغير المناخ والمتمثلة في مضاعفة مصادر الطاقة المتجددة وترشيد الاستهلاك بحلول عام 2030."

من جهته قال ديفيد أوريو، الشريك المؤسس والرئيس التنفيذي لشركة «بوزيتيف زيرو»: "نثق في أن شراكتنا المثمرة مع «بلاك روك» ستضعنا على عتبة تحول استثنائي. ولقد انطلقنا أنا وشريكي محمد في هذه الرحلة برؤية طموحة لإعادة تعريف البنية التحتية المستدامة في المنطقة، ويسعدنا أن هذه الرؤية قد توجت أخيراً بتأسيس «بوزيتيف زيرو»، حيث يلتقي التطبيق العملي بالطموح، ذلك أننا لا نستهدف بناء نموذج أعمال مستدام فحسب، بل نعمل كذلك على إيجاد منظومة يمكن فيها إقتران الاستدامة بالربحية. ومن شأن هذا الاستثمار أن يسرع مهمتنا المتمثلة في توفير حلول شاملة وسلسلة للطاقة النظيفة، وإحداث نقلة نوعية في مشهد الطاقة."

وقال إد وينتر، رئيس قطاع البنية التحتية المتنوعة لمنطقة آسيا والمحيط الهادئ والشرق الأوسط في شركة بلاك روك: "متحمسون جداً لاستثمارنا في «بوزيتيف زيرو» نيابة عن عملائنا، وهذا الاستثمار ينطلق من إيماننا المطلق بأن تخفيض الكربون واللامركزية هما اتجاهان هيكليان رئيسيان يقدمان فرصاً استثمارية واعدة، ومبادرة «بوزيتيف زيرو» تتمتع بمكانة مناسبة للاستفادة من الأجواء المواتية المدفوعة بالأهداف الطموحة في النمو الاقتصادي وتحوّل الطاقة التي وضعتها دولة الإمارات العربية المتحدة ودول أخرى في المنطقة، وهذا فضلاً عن فريقها المتميز الذي يتمتع بسجل حافل في تقديم مشاريع ذات قيمة مضافة لعملائهم، ونموذج أعمالها الذي يعتمد على عقود الأعمال طويلة الأمد والذي يتماشى مع استراتيجيتنا الاستثمارية. نتطلع إلى دعم النمو السريع لشركة «بوزيتيف زيرو» برأس مالنا وخبرتنا في الاستثمار في الطاقة والبنية التحتية للطاقة."

وقد خططت الشركات التأسيسية في «بوزيتيف زيرو» بالفعل خطوات ملحوظة في أسواق دول مجلس التعاون الخليجي الرئيسية، إذ تمتلك «سراج باور» أكبر محطة للطاقة الشمسية الموزعة في المنطقة، بقدرة تتجاوز 140 ميغاواط، فيما ساهمت شركة «طاقة سوليوشنز» في توفير أكثر من 100 ألف ميغاواط ساعة من الطاقة عبر أكثر من ثماني قطاعات. ومن خلال وحدة البطاريات المتنقلة التي توفر الطاقة النظيفة عند الطلب، وهي الأولى من نوعها في المنطقة، قامت «هاير إنيرجي» بتزويد مواقع البناء وغيرها من المواقع خارج الشبكة بطاقة أرخص وأنظف.

وستعمل «بوزيتيف زيرو» على توحيد هذه الشركات تحت علامة تجارية واحدة، بحيث تشكل معاً شريكاً شاملاً ومتكاملاً يقدم باقة متنوعة من التقنيات المستدامة والحلول المدعومة بالبيانات التي تهدف لتقليص البصمة الكربونية والاستهلاك والهدر والتكاليف ضمن مختلف الصناعات، لتجسد «بوزيتيف زيرو» بذلك التزامها نحو تمكين نموذج جديد ومبتكر لاقتماد الطاقة في منطقة دول مجلس التعاون الخليجي.